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familjestöd 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 

Avdelningen för Individ och familjestöd 

 

Björkhagsplan 6 

12117 Johanneshov 

Telefon 0850815000 

skarpnack@stockholm.se 

stockholm.se 

 

Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs, Farstas 
och Skarpnäcks råd för funktionshinderfrågor  

Närvarande:  

  

Ledamöter: 

Lennart Almqvist  (Autism & Aspergerföreningen i 
Stockholm), ordförande  

 
Beatrice Kolijn  (DHR - Delaktighet, Handlingskraft, 

Rörelsefrihet – Stockholmsavdelningen), 
vice ordförande  

 
Ulf Olsson (HRF - Hörselskadades förening i 

Stockholm), ledamot  
  
Anne Mondotter (SRF - Synskadades Riksförbund 

Stockholms stad), ledamot 

 

Frånvarande: 

Rolf Eriksson (FSDB - Förbundet Sveriges Dövblinda 
Stockholm och Gotland), ledamot 

 
Parisa Piran  (Attention), ledamot  

 

Tjänstepersoner:  

Anna Palén, verksamhetscontroller och sekreterare 
funktionshinderrådet 

Emma King, sekreterare 

 

Tidpunkt: 

2023-05-11, kl. 14:05 – 15:20 

Plats: 

Farsta Terrassen  
Storforsplan 36, Farsta.  
Lokal: Sunne 
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1. Mötet öppnas   

Mötet öppnas med en presentationsrunda.  

 

2. Val av mötesordförande 

Lennart Almqvist (Autism & Aspergerföreningen i Stockholm) väljs 
till ordförande och Beatrice Kolijn (DHR - Delaktighet, 
Handlingskraft, Rörelsefrihet – Stockholmsavdelningen) till vice 
ordförande, för ett år fram.  

 

3. Fastställande av dagordning 

Förslagen dagordning fastställs. 

 

4. Val av justerare 

Ordförande Lennart Almqvist och vice ordförande Beatrice Kolijn. 

 

5. Föregående minnesanteckningar 

Rådet godkänner föregående anteckningar.  

 

6. Förvaltningen rapporterar 

Verksamhetscontroller och sekreterare Anna Palén informerar om 
att förvaltningarna i nuläget arbetar med tertialrapport 1. Hon 
berättar att detta är ett avvikelseinstrument för att kunna se vilka 

resultat vi inte uppnår och där det behövs ytterligare åtgärder. 
Samt avvikelser i positiv mening.  
 

Vidare informerar Anna om ett tillgänglighetsanpassat utegym i 
Skarpnäck som har sitt ursprung ur ett medborgarförslag. Detta har 
planerats med hjälp av medborgare och pensionärsrådet. Gymmet 
ska bli klart under året. 

 

7. Rådets inspel på delaktighetsprogrammet och de 

aktiviteter som presenterades vid föregående råd för 

funktionshinderfrågor 

En rådsmedlem lyfter fixartjänster som finns för dem äldre. Hon 
påpekar att detta skulle vara en bra insats även för yngre. Hon ger 

som exempel att synskadade också skulle behöva digital hjälp. 
Särskilt när tekniken som de har är anpassad efter deras behov, 
vilket gör att familj och vänner inte kan vara behjälpliga när de inte 
vet hur man gör.  

 

Vidare lyfter rådsmedlemmen att programmet talar mycket om 
delaktighet. Men att detta sker samtidigt som man drar ner på 

insatser för tex ledsagning. Det blir svårt att vara delaktig för en 
individ när ledsagningstimmarna inte räcker till. Vilket även ger 
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konsekvenser för den psykiska hälsan. Även trygghet är svår att 
uppleva utan ledsagning för dem som behöver konstaterar rådet.   
 
Rådet för en diskussion kring hur problematiskt det blir för 
människors levnadssituation när olika frågor faller mellan stolarna i 
uppdelningen av kommun och region nivå.  
 
En rådsmedlem lyfter tillgänglighetsanpassad kommunikation. Hon 
frågar om förvaltningarna fortfarande bara skickar post på papper i 
svartvitt skrift. Hon ger brukarundersökningen som exempel, även 
om man har en läsapparat för att kunna förstå rubriken och vad 

posten handlar om, så kan dom flesta inte ta tid av sina insatser för 
att svara på en enkät. Det konstateras att detta bidrar till att en del 
av målgruppen därmed som blir underrepresenterad. 

 

8. Rapporter  

En rådsmedlem informerar om att man i Enskede-Årsta-Vantör 
tidigare har pratat om insiktsutbildningar, för både politiker och 
tjänstemän. Där organisationerna informerat om sina specifika 
målgrupper, och att deltagarna sedan fått prova på hur det känns 
att ha olika funktionshinder. Alla i rådet instämmer om att detta 
skulle vara väldigt nyttigt att genomföra.  
 

En rådsmedlem berättar att synskadades riksförbund Stockholm 
stad fått bidrag för att belysa ledsagningsfrågan för äldre personer. 
De ska satsa på att informera förvaltningar, synskadade och 

anhöriga om hur man bl.a. ansöker om ledsagning.  

 

9. Övriga frågor  

En rådsmedlem lyfter att det vid föregående råd informerats om 
samhällsvägledning på teckenspråk och ställer sig frågan hur långt 
förvaltningen kommit i detta arbete. 

 

Rådet diskuterar syn- och hörselinstruktörer. De var ense om att de 
är intresserade av att se hur det ser ut i Enskede-Årsta-Vantör, 
Farsta och Skarpnäck. Finns det några syn- och hörselinstruktörer i 

dessa stadsdelar och hur jobbar dem? Alla instämmer att dessa 
instruktörer har en viktig roll.  

 

Rådet lyfter att de, så snart som möjligt, vill träffa nämnden och 
presidiet.  
 
Rådet har önskemål om att ta del av verksamhetsplan, 
tertialrapporter och verksamhetsberättelser på enhetsnivå. Rådet 
framhåller att det är av intresse att få kännedom och insikt i hur 
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verksamheterna exempelvis bryter ner och arbetar med målen i 
relation till exempelvis delaktighetsprogrammet.  
 
Att det säkerställs att handlingar görs tillgänglighetsanpassade.  
 
De som närvarar vid dagens råd för funktionshinderfrågor 
samtycker till att mailadresser skickas mellan rådsmedlemmar.   

 

Nästkommande råd: 

Förmöte tisdagen den 19 september klockan 13-14. 
Rådet för funktionshinderfrågor tisdagen den 19 september, 14-

15:30 

 

Plats: 

Farsta Terrassen  
Storforsplan 36, Farsta.  
Lokal: Storfors 
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